
 

MEI INOAR 
 

Dorpskrant "Mei Inoar" verschijnt maandelijks behalve in de maanden juli en augustus.  

Leden  gratis (indien lid van Dorpsbelangen)  

Postabonnement:  û 35,00 per jaar inclusief porto  

Prijs voor niet -leden  û 15,00 
 

Het advertentieseizoen loopt van januari tot en met december van hetzelfde jaar.  

Advertenties dienen bij vooruitbetaling te worden voldaan.  
 

Bankrekening:  NL86 RABO 0362 7174 94 o.v.v. Dorpsbelangen Suwâld  

 NL36 RABO 0320 9155 65 o.v.v. "Mei Inoar" Suwâld  
 

Redactie:  

Anke -Bonny Hijlkema  hoofdredacteur  Symen Halbeswei 2  tel. 43 25 70 

Hendrika Hoekstra  redactielid  Ds. Pelstraat 21  tel. 43 18 99 

Durk Klijnstra penningmeester  Kerkbuurt 69  tel. 43 22 51 

Harry van der Meulen  redactielid  Kerkbuurt 7  tel. 43 14 52 

Maaike Sijbesma  redactielid  Ds. Pelstraat 22  tel. 84 11 03 
 

Verantwoording:  

De redactie is niet aansprakelijk voor de inhoud van de toegezonden en 

gepubliceerde kopij.  Zij houdt zich bovendien het recht voor om deze aan te passen 

of plaatsing te weigeren.  Anonieme stukken worden niet geaccepteerd.  
 

Wanneer u kopij heeft voor de dorpskrant, kunt u dit via ons e -mailadres 

dorpskrantsuwald@live.nl  versturen  (Word.doc. lettertype Century Gothic  11 pnt.   

met vermelding van  onderwerp . Alstublieft  geen PDF) 
 

Bestuur Vereniging van Dorpsbelang:  

Auke Cnossen  voorzitter   De Warren 5  tel. 43 26 51 

Durkje Kooy ð v.d. Vee n secretaris  Ds. Pelstraat 12  tel. 48 24 51 

Koos Spoelstra  lid Kerkbuurt 26  tel. 43 17 96 

Klaas Hulder  lid Noorderend 7  tel. 43 15 25 

Klaas Hoogstra  lid Kerkbuurt 39  tel. 43 19 12 

E-mailadres: dorpsbelangsuwald@hotmail.com  
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  INHOUDSOPGAVE 
 

 2. Colofon  
 

 5. Doarpsnijs:  

  Jaarvergadering Dorpsbelangen   
 

 7. Oud papier  
 

 9. MInsken yn Suwâld, Koningsdag,  

  Herdenkingsconcert Wâldsang  
 

 11. Zandwinpunt  
 

 15. Biljartclub Keusõs genoeg,   

  vaartijden Zonnepont  
 

 17. Uitslagen Dam - en Schaakclub , 

  Himmeldei 2017  
 

 19. Bevrijdingsconcert  Pypkesjongers en  

  Dubelien, Motorvrienden Suwâld  
 

 21. De tritiger jiierren  
 

 25. Uit de oude doos  
 

 26. Voetbaluitslagen maart en april  
 

 28. Van de bestuurstafel SVS,   

  Reüniewedstrijd  
  

 29. Kom mar op   
 

 30. Belangrijke telefoonnummers  
 

 31. Om logysk te puzzeljen  
 

 32. Suderfinne Aginda     
 

                                                    layout: M.S 

Ruimte  
 

Terwijl ik dit schrijf, is het bijna Pasen. Het idee 

van een extra vrije dag na het weekend geeft 

me het gevoel dat ik zeeën van tijd heb. 

Hopelijk hebt u dat ook op het moment dat u 

deze Mei Inoar in handen krijgt. Want er staat 

weer het nodige in. Ten ee rste lekker veel kopij 

van Dorpsbelangen; we zien hier het bewijs 

van de Cruyffiaanse uitspraak òIeder nadeel 

heb se voordeeló, want doordat er tijdens de 

ledenvergadering te weinig tijd was om alles te 

bespreken, zijn de mededelingen ingestuurd 

om te word en geplaatst in de dorpskrant. Heel 

mooi, want er zijn interessante ontwikkelingen 

gaande. Van Oord doet ook een duit in het 

zakje over de zandwinput.  

De kinderen van Dûbel Ien hebben voor wat 

ruimte gezorgd door samen met begeleiders 

rommel op te ruimen op de ôHimmeldeiõ. Heel 

erg bedankt, jongens en meisjes!  

Als nieuw initiatief geeft het shantykoor samen 

met bovengenoemde kinderen en onze 

beroemdheid Elizabeth Kooy een concert op 

Bevrijdingsdag. Dat belooft een feestelijk 

gebeuren te worden!  

Verder vele  verslagen in deze Mei Inoar: 

Dammen en Schaken zijn nog steeds slim 

bezig, Biljartclub Keuõs Genoeg weet niet waar 

ze de gewonnen beker moeten tentoon 

stellen, de Voetbalcompetitie is nog bezig,  

en we hebben een prachtig stuk  

Uit de Oude Doos herplaatst over iemand 

wiens leven door een grasmaaier wordt 

vergald. Eibert heeft een prachtig stuk 

geschreven over de klompenmakerij in het 

dorp en Kom mar Op heeft de techniekprijs 

gewonnen. Genoeg verhalen om even bij te 

gaan zitten. I k zou zeggen: neem de ruimte.  

 

Anke -Bonny  

 

De earstfolgjende iepenbiere re aksjegearkomste is op  

tongersdei 11 maaie  o.s. om 13.30 oere .  

Wolle jo persoanlik mei de redaksje om  'e tafel,   

stjoer dan efkes in berjocht nei dorpskrantsuwald@live.nl  

Jo kinne de kopij ynleverje foar eltse sânde  fan õe moanne.  

Alles wat dêrnei ynlevere wurdt, sil mooglik net  

mear yn de oanbelangjende edysje pleatst wurden.  
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De feestdagen zijn weer voorbij, tijd om 2017  
      gezond  te beginnen met:  

 

V Diverse soorten verse vis 

V Kant en Klare ovenschotels 

V Heerlijke gebakken & gerookte vis 

V Huisgemaakte salades (voor stokbrood & toast)  

V Rijk opgemaakte salades  en visschotels 

V hƴǎ άCƛǎƪ ς ǇƭŀƴƪƧŜέ 

 
Voor meer informatie belt u bovenstaand nummer, komt u even langs, 

zoekt u ons op Google, of bekijkt u onze Facebook-site 
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Jaarvergadering D orpsbelang en  31-3-2017 
Mededelingen  

 

Himmeldei  

Vandaag hebben we onze jaarlijkse òHimmeldeió gehouden. Er waren veel kinderen 

aanwezig en voldoende ouderen om de kinderen te begeleiden. We hadden er 

prachtig weer bij en na afloop was er patat en drinken. Al met al een geslaagde actie .  
 

Wegen & Verkeer  

Symen Halbeswei   

In augustus 2014 is het burgerinitiatief van Bertineke Sikke ma voor een algehele 

veiligere verkeerssituatie ingediend. Het initiatief is goedgekeurd in de vergadering van 

de gemeenteraad van 26 maart 2015. Er zijn ter hoogte van de kruising met de 

Louwsmarwei en de Lytse Geast een verhoging in het we gdek aangebracht en een 

tweetal visuele weg versmallingen.    
 

Noorderend   

Afgelopen herfst is de 2 e helft van het Noorderend herstraat . Mede doordat er een 

compleet nieuwe fundering  in is gekomen , heeft het straat werk la nge tijd in beslag 

genomen met over last tot gevolg.  
 

Centrale As  

Eind 2015 hebben we een tweetal bijeen komsten gehad met de gemeente, Centrale 

As, dorpsbelang Burgum en de aannemer de Nije  Daam over de fietsoversteek bij de 

Hillamawei/Geastmabour ren. Dit naar aanleiding van een vraag van een 

dorpsbewoner.  De gemeente zal als inleiding een kleine 60 zone maken vanaf kruising 

Langeleane, met 2 verhoogde kruisingen. Er is een prijs opgevraagd aan Nije Daam, 

met het idee dat ze het efficiënt mee zouden kunnen nemen in het werk. Helaas was 

hun prijs veel te hoog. Er zullen nu geen werkzaamheden plaatsvinden. De drempels 

worden op een ander moment gerealiseerd. De fietsoversteek is wel verhoogd 

uitgevoerd, conform afspraak. Hij is echter te soepel. Nije Daam zal hem binnenkort 

steiler of hoger ma ken.  
 

Onverharde weg tussen D ani ël Bouweswei en Louwsmarwei  

Op 30 juni 2016 is er een motie aangenomen van het CDA  en VVD  in de 

raadsvergadering van Tytsjerksteradiel om het pad langs het Nijdjip te verharden.  

Er is voor gekozen om dezelfde soort verharding gebruiken zoals er al gebruikt is bij het 

eerste stuk ter hoogte van de Dani ël Bouweswei.  Permanente vaste verharding zoals 

asfalt of beton is niet mogelijk vanwege de onzekere toekomst van de weg (EHS en 

verhoging i.v.m. waterkering).  
 

Geluidsoverlast Fonejacht brug  

De familie Daane en de familie Pietersma hebben Dorpsbelang en  om hulp gevraagd 

om hen en meerdere dorpsbewoners te helpen bij het zoeken naar een oplossing voor 

de geluidsoverlast van de Fonejach tbrug , alsmede het geluidsoverlast van het verkeer 

op de W â ldwei.  Het geluidsoverlast van de Fonejacht  doet zich met name voor bij het 

op - en afrijden van de brug door vrachtautoõs en bussen. Deze geluidsoverlast doet 

zich voor bij wind uit het zuiden, uit het westen en uit het zuidwesten. Het geluid 

verplaats t zich dan over het water waa rdoor het ver draa gt.  De familie Daane en de 

familie Pietersma hebben namens een groep mensen met dit probleem een brief 

opgesteld met de probleemstelling en mogelijke oplossingen. Dorpsbelang en  

ondersteun t hen en heeft de brief verstuurd naar de instantie die het beheer en  het 

onderhoud doet . 
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AED 

Er is een nieuwe AED geplaatst bij het pontje, de ze is geschonken door zandwinbedrijf 

Van Oord . In 2017 zal er weer een herhalingscursus plaatsvinden voor de AED -vrijwilligers.  
 

School  

Leerlingen aantal voor 2017: 85 leerlingen. De komende jaren wordt er wel krimp 

verwacht en daarna word t er een stabiel leerling en  aantal van 70 verwacht.  

BSO: er is het afgelopen jaar iets meer gebruik van gemaakt door het continu rooster. 

(dagelijks open). Maar er kunnen zeker meer kinderen bij en  dat is ook wenselijk op de 

lange termijn. Naschoolse a ctiviteiten: na uitkomst van een enquête zijn er een aantal 

activiteiten uitgevoerd.  Dansles, toneel  en zang. Er is voldoende animo.  

Er is ook een b ibliotheekvoorziening in de school, op donderdagmidda gen kunnen de 

kinderen gebruik maken van deze voorziening.  
  

Picknick -bankje/ Kowepad  

Met dorpsbelang Tytsjerk en de gemeente zijn we in overleg om een picknickbankje 

met een gedicht te plaatsen bij het fietspad aan de Louwsmarwei. Het gedicht  òOde 

oan de k oó gaat over het Kowepad. Het gedicht is van G. Willem Abma.  

Er is overeenstemming met de gemeente bereikt over de plaats waar het bankje komt 

te staan. Dicht in de buurt staat nog een oud bankje ; deze word t dan t .z.t. verwijderd. 

De provincie heeft midde ls het òiepenmienskip ófonds een subsidie toegekend van 

1031 euro. De bedoeling is om binnenkort het bankje te maken en in he t 

voorjaar/zomer te plaatsen.  
 

Zandwinput ten westen van Suwâld  

Zand winbedrijf  Van Oord heeft plannen om de zandwinput groter te maken.  Ze 

hebben hierover al een info avond gehouden in de Sud erfinne. Er moeten eerst een 17 -

tal vergunningen worden aangevraagd hiervoor. Op zijn vroegst zouden de 

vergunningen binnen een jaar klaar zijn en kan worden begonnen met de 

werkzaamheden. De zandwinput is deels eigendom van de provincie Fryslân . Vorig 

jaar zou het onderzoek door de provincie worden afgerond naar de noodzakelijke 

bagger bergingsbehoefte in de provincie Fryslân. Dit onderzoek is no g niet afgerond 

en zal ook in 2017 nog plaats vinden. Er is een ledenvergadering in Suwâld gehouden 

waarbij ideeën zijn gelanceerd voor een goede afwerking van de put. De ideeën zijn 

inmiddels (ambtelijk) met de gemeente besproken. Van Oord heeft een conce pt -plan 

ingediend waarop het dorp kon reageren. Enkele elementen zijn aanleg vissteiger en 

zwaluwwand. Blote voetenpad. Dorpsbelang ziet graag het realiseren van een 

zandstrandje. Afgelopen week heeft van Oord ons een brief gestuurd van  hoe ver de 

ontwikke lingen nu zijn.  
 

Glasvezel  

Friesland ring heeft in de voorgaande jaren de provincie eerst geholpen om burgers 

initiatieven te laten starten om zelf een coöperatie op te richten om in hun gebied 

sneller internet te krijgen. Dit proces ging te langzaam waardoor de Provincie Fryslân 

nu zelf het heft in handen heeft genomen. Ze willen nu zelf alle witte gebieden m.b.v. 

subsidie aansluiten op glasvezel. Het probleem met de subsidie verstrekking is dat het 

niet mag aangemerkt worde n als ongeoorloofde staatst eun. Het vergt de provincie 

veel tijd om dit proces  allemaal juridisch goed te onderbouwen. De Provincie wil nu 

samen met de gemeentes een soort van aanbesteding maken  waar markt partijen op 

in kunnen schrijven om het glasvezel aan  te leggen en het glasvez el net werk te behe -

ren. Dit proces is nu aan de gang. (Friesland ring of KPN, Ziggo  etc .) Als straks bekend is 

welke markt partij het aan m ag leggen kun je je daarvoor op geven als gebruiker. Als 

bekend is wie het glasvezel gaat aanleggen en gaat beheren da n is het wel belangrijk 

dat e r genoeg mensen mee willen doen. D aarbij is een minimum van 60% deelname 

een voorwaarde voor het doorgaan van een aan te leggen tra ject in de gemeente. 

Het voordeel van glasvezel is dat we ook uit meerdere providers kunnen kiez en 

waardoor de concurrentie toeneemt. Op de kabel k un je maar uit 1 provider kiezen 

waardoor je in je keuze beperkt bent en niet k unt gaan shoppen.  De planning van de 

provincie is dat in mei de bedrijven kunnen inschrijven om het glasvezel aan te leggen 

en  dat er daarna het bedrijf uitgekozen word t die het glasvezel gaat aanleggen.  



- 7 - 

 

Culturele Hoofdstad Leeuwarden/Fryslân 2018  

2 jaar geleden is er een project groep opgericht  die bezig is om een project in Suwâld  

op te zetten voor 2018 . Men is bezig met Oera  Linda . Oera Linda is een wereld -

kroniek met Fryslân als centrum. Dit mythische verhaal komt opnieuw tot  leven als 

muziektheater in en rond Suwâld. Opera, toneel en beeldende kunst  vormen een 

grootschalige voorstelling  met lokaal talent in samenwerking met  professionele 

culturele instellingen.  
 

Ze zijn momenteel bezig met het verder uitwerken van het verhaal en het plan voor het 

project.  Ze hebben hiervoor hulp gehad van diverse ervaringsdeskundigen op dit 

gebied.  Op hun advies hebben ze naar de aanwezige e igen kracht binnen de groep 

gekeken.  Dit heeft ertoe geleid dat Elizabeth Kooy het verhaal uit gaat werken en 

Nynke Talsma de regie op zich gaat nemen.  Ze zijn van plan voor dit project veel 

samenwerking met talenten binnen Suwâld te zoeken, dit kunnen per sonen of 

organisaties zijn.  Daarnaast hebben ze in december contact gehad met de Culturele 

Hoofdstad organisatie en hun geïnformeerd over de status.  Die zijn positief over de 

gekozen richting en hebben adviezen gegeven voor verdere uitwerking van de 

planne n. Als alles volgens plan verloopt willen ze in oktober 2018 een voorstelling in 

Suwâld gaan houden.  
 

Project pASsant  

Dit project vond begin juli plaats. De pASsant  is een samenwerking van de Centrale As 

met verschillende dorpen i.v.m. de openingsfestiviteiten van de Centrale A s.  
Er was 6 keer een bus route met 3 tourbussen die in de dorpen stop ten om een 

voorstelling te beleven.  Ook in Suwâld was er een voorstellin g opgezet. De route liep 

door het dorp en kwam uiteindelijk uit bij het Djippe Gat waar een korte voorstelling 

plaats vond.  
 

Website dorpsbelangen  

De site is nu al weer een aantal jaren operationeel . De Verenigingen kunnen nog 

steeds informatie voor de website aanleveren. Ook kunnen links aangemaakt worden 

naar andere websites. Dorpsbelang wil Wiebe Oegema bedanken voor zijn inzet voor 

het beheren van de site.  

 
 

                                                                                        
       

 

Vergadering bestuur van Dorpsbelangen  
 

Het bestuur van de Vereniging van Dorpsbelangen vergadert  elke  

eerste maandagavond van de maand . Vanaf 20.00 uur is er voor dorpsbewoners 

gelegenheid  om  bij deze vergaderingen òin te lopenó en dorpsaangelegenhede n met 

het bestuur te bespreken.  

 Graag vooraf een mail voor aanmelden en aangeven onderwerp  

 naar: Dorpsbelangsuwald@hotmail.com  U bent van harte welkom!  
 

Het bestuur van Dorpsbelangen  

 
 

                                                                                        
       

 

 

 

 

 

 

OUD PAPIER 

Het oud papier wordt op  

zaterdag 6 mei  a.s. weer  

opgehaald.  

Wilt u het voor 9.00 uur gebundeld  

klaarzetten !!!  
 

mailto:Dorpsbelangsuwald@hotmail.com
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-  Voor uw voetverzorging  

-  Ook voor de diabetische en  

reumatische voet  

-  Voor een ontspannen voetverzorging.  

-  Voor cosmetische voetverzorging.  

 
 

 

 

 Praktijkadres: Rijksstraatweg 78  

 9254 DK,Hurdegarijp  

 Tel: 0511 - 880207/06 - 10611622 . 

 www.beautysalonmarijke.nl  

 www.pedicurewilmabouma.nl  
 
 

 
 

Peuteropvang 'Drie Turven Hoog' 
 
 
Op de peuteropvang kunnen kinderen van 2 - 4 jaar heerlijk met leeftijdsgenootjes spelen, samen 
ontdekken en nieuwe dingen leren. Onze activiteiten worden met zorg ontwikkeld door de pedagogisch 
medewerkers. De activiteiten zijn gericht op de ontwikkeling van de peuter en is een voorbereiding op de 
basisschool. 
Er wordt samengewerkt met het onderwijs, bijvoorbeeld in de vorm van gezamenlijke themaôs en er vindt 
overleg plaats tussen de leerkrachten en de pedagogisch medewerkers van Kinderwoud. Dit komt de 
doorgaande leerlijn ten goede en maakt de overgang naar de basisschool minder spannend voor uw 
peuter. 
Peuteropvang óDrie Turven Hoogô is gevestigd in Tytsjerk. De prachtige locatie van Kinderwoud ligt 
centraal gelegen in het dorp en biedt kinderdagopvang, peuteropvang en buitenschoolse opvang aan, 
gehuisvest onder één dak. Deze locatie kenmerkt zich door een grote groene buitenruimte, met veel 
buitenspeel mogelijkheden voor alle leeftijden. 
Vier ochtenden per week zijn wij geopend, verdeeld in twee groepen: maandagochtend / donderdag-
ochtend en woensdagochtend / vrijdagochtend. De openingstijden zijn van 8:45 uur tot 11:45 uur. 
U kunt uw peuter aanmelden vanaf de leeftijd van anderhalf jaar. Zodra uw peuter twee jaar wordt, kan 
hij / zij geplaatst worden. 
Meer informatie en het aanmeldformulier vindt u op onze website (www.kinderwoud.nl). Willen u en uw 
peuter eens bij ons komen kijken? Dan bent u van harte welkom. We vinden het prettig wanneer u vooraf 
een afspraak maakt met één van de pedagogisch medewerkers. Zij zijn telefonisch bereikbaar op de 
speelochtend op de peuteropvang. 
 
Peuteropvang óDrie Turven Hoogô | Reidfjild 54 te Tytsjerk | 0511 432 260 | info@kinderwoud.nl 



- 9 - 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bedankje  

Op dizze wize wolle wy , "Romke en Theadora" , eltsenien in hiel soad  

betankje foar jimme meilibjen, mei it ferstjerren fan myn mem/skoanmem  

en ús bern hun Beppe.  

                                                Groetnis fan  Romke & Theadora en de bern  
 

Opnaam  

Cor Kinderman is 11 april opgenome n in het ziekenhuis.     

          Groet van Ytsje  

 

 

                                                                                           
 

 

              Activiteiten bij de Suderfinne  

 
 

 

 

Krat stapelen | deelname vanaf 8 jaar |opgave per 2 -tal  

Hooivork darten | deelname vanaf 14 jaar  

Springkussen voor de jongsten  
 

Opgave spellen vanaf 13:45 

Start spellen om 14:00  

Afloop om 17:30 
 

Deelname is op eigen risico  
 

20:00 òAlles mag op Koningsdag ó in Suwâld  

Opgave en inloop vanaf 19:30    

Deelname vanaf voortgezet onderwijs  
 

                                                                                          
 

 

Herdenkingsconcert in Hurdegaryp  
 

Op woensdag  3 mei 2017 verzorgen de vrouwenkoren òFrominaeó uit Franeker en 

òCanta Silvaó van cultuurcentrum de W©ldsang een bijzonder concert. Dan zullen zij 

onder leiding van dirigente Jannie de Groot gezamenlijk het Requiem van Gabriël 

Fauré ten gehore brengen. Bovendien zullen de afzonderlijke koren werken zingen van 

Mendelssohn. Medewerking wordt verleend door soliste Althea Helder, organist Roelof 

van Luit en een strijkersensemble.  

Het concert begint om 20.15 uur in vindt plaats in Nieuw Perspectief, Swagermanstraat 

42 in Hurdegaryp.  

Kaarten § û 10,00 zijn in de voorverkoop verkrijgbaar 

bij Canta Silva -koorlid Mevr.  T. Dijk (via 

kiesdijk@hotmail.com ) en § û 12,50 õs avonds 3 mei 

aan de zaal.  Jongeren t/m 18 he bben gratis entree  

 

 

mailto:kiesdijk@hotmail.com
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ZANDWINPUNT 
                                                                             Rotterdam, Maart 2017  
 

Huidige situatie bestaande put:     

De zandwinning in de bestaande put is gereed. De inrichting van dit gedeelte van de 

put is gereed.  
 

De oever van de bestaande put is niet toegankelijk en middels een veeraster 

afgesloten. De oever wordt beheerd middels begrazing via fam. Tjalma. Omdat het 

terrein in het verleden wel eens [illegaal] werd gebruik voor het uitlaten van honden , is 

als compensatie langs de W ijde Ee een strook geschikt gemaakt voor het uitlaten van 

honden. Veehouders ondervinden hierdoor geen òhinderó van honden die worden 

uitgelaten. In de toekomst kan dit bij de definitieve afwerking van de oevers, waarmee 

de kans op illegale vuilstorten wor dt verkleind, nog wat worden verbeterd.  

Een gedeelte van het water aan de oostzijde van de bestaande zandwinput, het 

dichtst gelegen bij Suw â ld, is eigendom van de provincie. Dit gedeelte mag door de 

Provincie verondiept worden. In het verleden is hier al eens grond gestort. De planning 

van de Provincie is om vanaf september dit jaar verder te gaan met de stapsgewijze 

verondieping van haar gedeelte tot aan/onder de waterlijn waarmee er een òplas-

drasó gebied langs de noordoostelijke oever ontstaat. 
 

Toekoms tige situatie uitbreiding put:  

Zoals bekend , is Van Oord voornemens de huidige zandwinlocatie naar de westzijde 

[richting Leeuwarden langs het kanaal] uit te breiden. Gezien de omvang van de 

uitbreiding is deze MER (Milieu Effect Rapportage) plichtig. Hie rvoor is een 

zogenoemde òNotitie Reikwijdte en detailniveau t.b.v. de MER ingediendó, welke is  

goedgekeurd. Daarnaast dient er voor de uitbreiding van de zandwinput bij de 

gemeente een wijziging van het bestemmingsplan te worden aangevraagd.  
 

We streven n u samen naar een multifunctionele eindbestemming/eindinrichting van 

de [nieuwe] zandwinput. Voor de invulling hiervan is vorig jaar met dorpsbelang in de 

ledenvergadering van 1 april overleg geweest en is de leden gevraagd hiervoor met 

ideeën te komen. Vri j kort na de ledenvergadering hebben we de ideeën ontvangen 

en zijn op 3 juni met de vertegenwoordigers van de Dorpsraad en gemeente 

doorgesproken. De wens van de Gemeente is nu om bij de wijziging van het 

bestemmingsplan de gehele zandwinlocatie Suw â ld, d us zowel de oude als de nieuwe 

put , als een geheel te zien en te behandelen, dus inclusief het gedeelte dat eigendom 

is van de Provincie. De Provincie is nu voornemens om haar gedeelte van de put te 

verondiepen en de oever als òplas ð drasó gebied in te richten die later aansluit op de 

later nog aan te leggen ecologische verbindingszone òNije diepó. Het definitieve plan 

van de ecologische verbindingszone [hoe dit eruit komt te zien] wordt later door de 

provincie nog uitgewerkt. Hierop hebben we geen invloed . 
 

In het overleg van 3 juni 2016 hebben we aangegeven welke ideeën naar onze 

mening haalbaar zouden zijn en welke minder wenselijk.  
 

Wat is er in de tussentijd gebeurd:  

De ingediende ideeën zijn ondertussen besproken met de Gemeente en Provincie. Dit 

hee ft geleid tot de volgende voorlopige uitwerking van de inrichting van de 

toekomstige lo catie Suwâld, die we ook wel Su wâ lder Oord gaan noemen.  
 

1. Langs de oeverzijde aan de walkant, bij zowel de bestaande zandwinput als bij de 

voorziene uitbreiding, wordt de  oever ondiep aangelegd [plas -dras-zone] met 

kleine rust en nestelplaatsen , zgn. òstepping stonesó, voor watervogels. 

2. Tussen de toekomstige put wordt net zoals is gebeurd bij de oude put de bestaande 

beschoeiing van het kanaal met de grondstrook tussen de put en het Van 

Harinxmakanaal weggehaald waardoor een groot wateroppervlak ontstaat.  
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3. Het gedeelte van de put aan de oostzijde dat eigendom is van de Provincie 

heeft/krijgt na de verondieping als eindbestemming ònatuuró. De aanvulling van dit 

gedeelte komt boven, aan en onder de waterlijn en deels geheel onder water te 

liggen. Het waterdeel van de bestaande zandwinput die in eigendom is van Van 

Oord en de voorgenomen uitbreiding bl ijft water waarop extensieve waterrecreatie 

mogelijk is. [zeilen, vissen etc..]  

4. Op de landstrook tussen de bestaande zandwinplas en de Monnikenweg gaan we 

een verhoogd uitkijkpunt maken zodat passerende wandelaars een goede indruk 

krijgen van de omgeving.  

5. Aansluitend op het uitzichtpunt komt dan [conform de wens] een (belevings)steiger 

òdoor het rietó in het òplas-drasó deel. Eventueel kunnen we het uitzichtpunt 

uitbreiden met bankjes etc. Er mogen geen extra P -plaatsen t.b.v. autoõs of een 

[kleine] botenhe lling worden aangelegd . 
 

Ondertussen is het plaatsen van zonnepanelen door een nieuwe subsidiemogelijkheid 

weer actueel geworden. Wij gaan deze mogelijkheden opnieuw onderzoeken. Als dit 

door gaat kan deze pas later [op de uitbreiding] als er voldoende wat eroppervlakte 

beschikbaar is, worden gerealiseerd.  
 

Bij de ingediende ideeën is meerdere keren de wens uitgesproken om een zandstrand 

te realiseren. Dit kan niet i.v.m. de òrichtlijnen voor openbaar zwemwateró doordat de 

bestaande zandwinlocatie te diep is  en aan òopen vaarwateró grenst. Ook past het nu 

niet meer met de bestemming ònatuuró [het plas-dras gebied] die hier door de 

Provincie wordt aangelegd. Als alternatief zou een strand nabij het dorp /de 

jachthaven in beeld kunnen komen. Echter is er [nog] geen geschikt perceel 

voorhanden en blijft de nabijheid van het kanaal met beroepsvaart bezwaarlijk. Als 

alternatief is ook al eens gesproken om  een zwemlocatie bij de Wijde Ee  te realiseren 

ondanks de grotere afstand t.o.v. het dorp. Voor dit idee [strand ] is door de Gemeente 

zelfs een schetsontwerp gemaakt aan de westzijde van de Wijde Ee  het dichtste bij 

Suwâ ld. Deze locatie past niet met het huidige inrichtingsplan van de Wijde E e welke is 

opgenomen in de [provinciale]vergunning van de Wijde E e. Op deze  locatie wordt 

een plas/dras poel aangelegd met een wand voor oeverzwaluwen. Nu wordt bekeken 

of het mogelijk is om een strandje in de Wijde EE te realiseren richting het gemaal. Dit 

deel van de Wijde E e zal dan eventueel verder moeten worden verondiept c. q. het 

zwemgedeelte middels een eilandje of òplas en drasó gebied van het kanaal dienen 

te worden afgeschermd. Mogelijk kan dit een conflict geven op de gemeentelijke visie 

om de Wijde EE geschikt te maken voor [zeil]watersport.  
 

Dorpsbelang zelf heeft een  sterke voorkeur voor een strandje nabij de jachthaven 

dicht bij het dorp waarbij eventueel nog meerdere wensen zoals bijv. een wandelpad 

of openluchttheater zouden kunnen worden ingevuld. Ik begreep van de Gemeente 

dat Rijkswaterstaat [i.v.m. de veilighei d] tegen een strand direct aan het vaarwater is. 

Ik begreep ook dat er aan de westzijde van de jachthaven mogelijk nog een perceel 

beschikbaar zou zijn / komt waarop aan de landzijde een strandje in de vorm van een 

inham zou kunnen worden aangelegd. Dit zo u dan in eigen beheer van het 

dorpsbelang worden uitgevoerd. Wij zijn uiteraard bereid waar mogelijk ondersteuning 

te geven om e.e.a. voor elkaar te kunnen krijgen. Dit beheer zou kunnen worden 

gerealiseerd uit het fonds dat Van Oord hiervoor op wil richte n van û 50.000,--. Als de 

uitbereiding wordt vergund krijgt òDorpsbelangó hiertoe eenmalig een schenking.  
 

De aanleg van een eventueel fietspad over de kade aan de noordzijde van de 

zandput is niet mogelijk. In 2015 is de kade opnieuw aangelegd conform de  nieuwe 

richtlijnen van het Wetterskip en voorzien van een oeverbescherming waardoor er 

geen ruimte meer is voor een wandel of fietspad. Daarnaast hebben de direct 

aanwonenden aangegeven negatief te staan tegenover een pad met recreanten.  

Verder bleek tij dens de infoavond dat het pad voor de bewoners geen toegevoeg -de 

waarde bied t, daar de òlengte van het rondjeó vanuit het dorp te groot wordt. 

Bovendien zou dit pad pas veel later kunnen worden aangelegd , nadat de zandwin -

ning nagenoeg gereed is, inschatti ng is dat dit op zijn vroegst over ca. 20 jaar zal zijn.  
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Het creëren van een mogelijkheid voor waterskiën of snel varen wordt in de 

eindinrichting niet meegenomen , omdat dit naar onze mening niet past binnen de 

beoogde eindinrichting die meer op rust is ge baseerd.  
 

Planning:  

Vorig jaar was de planning dat we eind dit jaar mogelijk de vergunningen rond zouden 

kunnen hebben en met de werkzaamheden zouden kunnen beginnen , waarbij het 

onze wens is om zo snel als mogelijk , als de werkzaamheden dit toelaten , de 

voorzieningen aan te brengen.  
 

Afgelopen jaar is in deze planning vertraging opgetreden. De goedkeuring van de 

Notitie t.b.v. de MER heeft ca. 2 maanden langer geduurd. Omdat het de 

uitdrukkelijke wens is om de locatie Suwald als 1 geheel te behandelen , zijn wij in 

overleg gegaan met de Provincie om hiervoor een gezamenlijk plan te maken. Door 

personele wisselingen binnen het team van de Provincie, Klaas Hoekstra vervult nu een 

andere functie, en de inventarisatie van de benodigde vergunningen en onderz oeken 

voor de gezamenlijke uitvoering heeft dit ca. 6 maanden extra tijd gekost. Gevolg 

hiervan is dat we inschatten , dat de vergunningen nu pas in de 2 de helft van 2018 

rond zullen zijn en dat de werkzaamheden pas begin 2019 kunnen beginnen , waarbij 

we zo snel als mogelijk de inrichtingswerkzaamheden, waar dit kan, willen realiseren. 

Na het verkrijgen van de vergunningen kan wel al het eventuele fonds t.b.v. van het 

strandje etc. onder het beheer van de Dorpsraad worden gesteld.  
 

Op 10 april hebben we wee r overleg met de Provincie waarbij ook de Gemeente 

aanwezig zal zijn. Ik ga ervan uit dat wij dan ons voorstel definitief kunnen maken en 

kort hierop met jou  [Auke]  en het Dorpsbelang kunnen bespreken. Als je nog vragen 

hebt kun je me altijd bellen,  
 

Groet en,  
 

Namens Van Oord Nederland bv  
 

Rene Roels 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


